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Nr 55.

Av herr Grym m. fl., i anledning av Kungl. Maj:ts framställning 
om anslag till karantänsanstalten i Haparanda för hus
djur.

I årets statsverksproposition, nionde huvudtiteln, punkt 78, s. 183—184, 
har statsrådet och chefen för jordbruksdepartementet äskat ett anslag av 
4 200 kronor till Förekommande och hämmande av smittsamma husdjurs
sjukdomar: Karantänanstalten i Haparanda för husdjur. Detta förslag 
grundar sig på veterinärstyrelsens skrivelse av den 28 mars 1953.

Sedermera har veterinärstyrelsen (skr. 27/10 1953) hemställt bl. a., att 
för uppförande av ny anstaltsbyggnad skall för budgetåret 1954/55 anvisas 
120 000 kronor.

Av den sistnämnda skrivelsen framgår, att karantänsbyggnaden i Hapa
randa sedan länge har befunnit sig i undermåligt skick. Veterinärstyrelsen 
anmälde redan år 1947, att karantänsveterinären påpekat stora bristfällig- 
heter hos anstaltsbyggnaden. I påföljande års petitaskrivelse uttalade vete
rinärstyrelsen, att styrelsen vid inspektion av anstalten funnit karantäns
byggnaden i behov av en så genomgripande reparation, att ovisst vore om 
icke utgifterna härför komme att närma sig kostnaderna för nybyggnad. 
Sedan frågan huruvida anstaltsbyggnaden kunde försättas i nöjaktigt skick 
genom en grundlig reparation besvarats med ett bestämt nej, har styrelsen 
låtit upprätta ritningar in. in. till ny anstaltsbyggnad.

Karantänsanstalten i Haparanda har uppförts för 43 år sedan. Som bygg
nadsmaterial har använts uteslutande trä. Markfrågan för den nya anstalts- 
by§§nåden har lösts på ett för staten nöjaktigt sätt. Enligt veterinärstyrel
sen har den av Haparanda stad upplåtna platsen lämpligt läge. Den nya 
anstaltsbyggnaden är avsedd att bereda plats samtidigt för 12 hästar och 6 
kor jämte kalvar och smådjur.

Departementschefen anser, att enligt hans mening råder det icke någon 
tvekan om att behov föreligger av en ny anstaltsbyggnad, men har ej kunnat 
tillstyrka någon medelsanvisning för detta ändamål.

Under nu radande ekonomiska förhallanden är det måhända nödvändigt 
att hegränsa statens investeringar, vilket synes ha varit anledning till att 
departementschefen icke ansett sig böra tillstyrka någon medelsanvisning 
för nybyggnad av ifrågavarande anstaltsbyggnad. Ehuru vi respektera den
na synpunkt, anser vi dock, att behovet av en ny karantänsanstalt i Hapa
randa är sa erkänt, att riksdagen nu hör fatta beslut om dess uppförande.
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Den nuvarande byggnaden är belägen intill det nya tullhuset vid landsvä
gen Haparanda—Torneå. Denna trafikled anlitas i mycket stor utsträckning 
året runt av turister och andra, icke minst av utlänningar. I sitt nuvarande 
skick ser byggnaden allt annat än tilltalande ut och bör komma bort snarast 
möjligt.

Under åberopande av det anförda får vi hemställa,
att riksdagen vid behandlingen av anslaget till Förekom

mande och hämmande av smittsamma husdjurssjukdomar: 
Karantänsanstalten i Haparanda för husdjur måtte höja det 
i statsverkspropositionen föreslagna anslaget från 4 200 till 
124 200 kronor.

Stockholm den 20 januari 1954.

Jakob Grym. E. Hj. Nyström. Hugo Sundberg.


